
9فرهنگ و هنر

گروه فرهنگ و هنر-یکی از اتفاقات 
خوب عرصه هنر برگزاری مراسم فاخر 
در مناسبات ملی و اماکن تاریخی است. با 
اینکه در حال حاضر بحران کرونا زندگی 
همه اقشــار جامعه را مختــل کرده، اما 
می توان با رعایت تمهیدات لازم به اجرای 
برنامه های فرهنگی و هنری پرداخت تا به 
این ترتیب بخش کوچکی از خلا تعطیلی 
برنامه های فرهنگی و هنری در ایام کرونا 
جبران شــود و مردم خســته از بحران و 
خانه نشینی، دقایقی را بدون دغدغه ها و 

مشکلات روزافزون سپری کنند.
یکــی از اتفاقــات خــوب در این 
روزهــای کرونایی برگزاری کنســرت 
ارکســتر تازه تاســیس ســازهای ملی 
»خواجــوی کرمانی« در کاروانســرای 
»گنجعلی خان« شهر تاریخی کرمان است 
که قرار اســت به صورت آنلاین برگزار 
شود و شهرداری کرمان حامی آن است. 
سرپرستی ارکستر ســازهای ملی 
»خواجــوی کرمانــی« به عهده ســهیل 
حسنی ســعدی اســت و میرامیر میری، 
رهبــری آن را به عهــده دارد. وحید تاج 
نیز  به عنوان خواننده میهمان در نخستین 
اجــرای رســمی ارکســتر »خواجوی 
کرمانــی«، اعضای آن را همراهی خواهد 

کرد.
محمد جهانشاهی )معاون فرهنگی 
شــهرداری کرمان( پیش تر در نشســت 
خبری این پروژه گفته بود: نزدیک به سه 
دهــه از آخرین باری که یک رویداد با نام 
خواجوی کرمانی برگزار شده، می گذرد 
و متاســفانه ما از این ظرفیت بزرگ بهره 

نبرده ایم.
ســورج یاســایی )رییس انجمن 
موســیقی کرمان( نیز در همان نشســت 
نوازندگان ارکســتر خواجوی کرمانی را 
از بهترین های کرمان دانســته و گفته بود: 
اعضا همه جوان و با تجربه و از کســانی 
هستند که به دلیل فضای حاکم بر کرمان 
ســال ها فقط تدریــس کرده اند و رغبتی 
به اجراهای گروهی نداشــته اند، اما الان 
با انرژی کار می کنند و این اتفاق بســیار 

عالی است.
ســهیل حسنی ســعدی نیز درباره 
کنســرت آنلایــن ارکســتر »خواجوی 

کرمانی« که روز بیســتم مردادماه به روی 
صحنه می رود گفت: رویداد چنین اتفاقی 
برای شــهر کرمان بنا به چند دلیل خیلی 
لازم و ضــروری بود. از همه مهمتر اینکه 
همبســتگی میان اهالی موســیقی بسیار 
بیشــتر شده است و حال اساتید موسیقی 
در کنار یکدیگر ساز می زنند و مهتر از آن، 
دســتاوردی بود که برای جامعه موسیقی 
رقم خورده اســت. این دستاورد به کار 
گیری نســل جوانی اســت که بسیار با 

استعداد و با انگیزه اند.
شما سرپرست ارکستر نوپای 
»خواجوی کرمانی« هســتید. کمی 
درباره این پروژه بگویید. و اینکه 
ایده تشکیل ارکستر پس از بحران 
بیماری کرونا شکل گرفت یا پیش 

از آن؟
ایده شــکل گیری ارکستر سازهای 
ملی »خواجوی کرمانی« از سال 1397 در 
ذهن من بود. البته در سال 1394 گروهی 
را در کرمان تاســیس کــردم که »جانان« 
نام داشــت و دو زیر مجموعه داشت که 
عبــارت بودند از گروه دف نوازان جانان 
و گروه ســازهای ایرانی. بنا به تجربیاتی 
کــه با حضور در گــروه های مختلف و 
ارکســتر »میرآترا« در تهران کسب کرده 
بودم، همیشه دوست داشتم چنین بستر و 

جریانی در شهر کرمان فراهم شود. 
علاوه بر اینکه ما در کرمان هنرمندان 
و نوازندگان بســیار خوب و توانمندی 
داریم. همیشــه فکر می کردم اگر از این 
دوســتان دعوت به عمل آید و ما بتوانیم 
با حضور آنها، ارکســتری را برای شــهر 
کرمان داشــته باشیم، می توانیم به معرفی 
هنرمندان موســیقی مان در سطح ملی و 
کشوری بپردازیم و به این ترتیب با ارائه 
کیفیت کارمان، حرفی برای گفتن داشته 
باشیم. نخســتین قدم برای نزدیک شدن 
به این هدف، تاســیس ارکستری بود که 
هنرمندان شــهرمان در آن ساز بزنند و آن 

را متعلق به خودشان بدانند. 
در همین راستا شــهرداری نهادی 
بود که دســتمان را فشرد و از ما حمایت 
کرد. بر اســاس صحبت هایی که آبان ماه 
سال گذشته با معاونت فرهنگی اجتماعی 
شهرداری داشتیم، قرار بر این شد، ارکستر 

ســازهای ملی »خواجــوی کرمانی« در 
خردادماه اجرا داشته باشد. طی این روند 
در بهمن ماه پارســال شالوده اصلی گروه 
را تشــکیل دادیم و از دوســتان دعوت 
به عمل آوردیم؛ اما متاســفانه، با شــیوع 
بیمــاری کرونا و بحران های مرتبط با آن 
مواجه شــدیم و به اجبــار تمریناتمان را 
چند ماهی لغو کردیم. سپس بعد از سال، 
از اواخــر خرداد و اوائــل تیرماه، مجددا 
تمریناتمان را آغاز کردیم و بنا بر این شد 
در مردادماه اجرا داشــته باشیم و توسط 
آن اعلام حضور کنیم و بگوییم ارکســتر 
»خواجوی کرمانی« در شهر کرمان شکل 
گرفته و فعالیت هــای خود را آغاز کرده 

است.
با توجه به اینکه خودتان اهل 
کرمــان هســتید، از اهمیت وجود 
ارکســتر »خواجوی کرمانی« در 
شــهر کرمان بگویید. وجود چنین 
ارکســتری تــا چه حد بــر نحوه 
فعالیت گروه ها و هنرمندان منطقه 

تاثیر خواهد داشت؟
رویداد چنین اتفاقی برای شهر کرمان 
بنا به چند دلیل خیلی لازم و ضروری بود. 
از همه مهمتر اینکه همبستگی میان اهالی 
موسیقی بســیار بیشتر شده است و حال 
اســاتید موســیقی در کنار یکدیگر ساز 
می زنند و مهمتر از آن، دستاوردی بود که 
برای جامعه موســیقی رقم خورده است. 
این دســتاورد به کار گیری نسل جوانی 
اســت که بسیار با استعداد و با انگیزه اند. 
ما در حال حاضر و طی این مدت شــاهد 
بوده ایــم که آنها با دل و جان در تمرینات 
حضــور یافته اند و آثــار را اجرا کرده اند 
و همه جوره پای ثابت ارکســتر بوده اند. 
به نظرم ســاختن این بستر و ایجاد چنین 

جریانی اتفاق بسیار مثبتی است. 
ارکستر »خواجوی کرمانی« در آینده 
فعالیتهای مســتمر و ادامه داری خواهد 
داشت و اینکه دیگر دوستان نیز از وجود 
آن بهره می برند اتفاق خوشــایندی است 
که تجربه های جدیدی را رقم خواهد زد. 
برگزاری کنســرت ارکســتر 
سازهای ملی »خواجوی کرمانی« 
اولین کنســرت آنلاین در شــهر 

کرمان است؟

به دلیل وجود بیماری کرونا که تمام 
دنیا را درگیر کرده، قاعدتا ما نیز کنسرتمان 
را بــه صورت مجــازی و آنلاین برگزار 
خواهیم کرد. در ایــن میان اتفاق خوبی 
کــه رخ داده، برگزاری اولین کنســرت 
آنلاین نه فقط در شــهر کرمان که در کل 

شهرستان های کشور است. 
پیش از این در هیچ کدام از شهرهای 
ایران کنسرت آنلاین برگزار نشده و حال 
ارکســتر »خواجوی کرمانی« آغازگر این 
اتفاق اســت. می توان گفت این اتفاق به 

نوعی باعث می شــود که شهرمان بهتر و 
بیشتر دیده شــود و گویای این است که 
در کرمان ارکســتری وجــود دارد و آن 
ارکســتر این پتانسیل را دارد که در سطح 
ملی فعالیت کند و در آینده نه چندان دور 
اجراهایی را در دیگر شهرها داشته باشد.

دربــاره ترکیــب نوازندگان 
ارکســتر نیز توضیــح دهید. آیا 
همه آنها بومی هســتند یا از وجود  
نوازنــدگان اهل تهــران نیز بهره 

برده اید؟
در اینبــاره باید بگویم چهارچوب 
ارکستر و نود درصد نوازندگان آن بومی 
شــهر کرمانند. تمام مایسترهای ارکستر 
نیز اهالی موســیقی کرمان هستند. آقای 
صفایی مقدم، کنســرت مایستر ارکستر 
اســت و آقایان کاظمی، آزادگان، فرخی، 
احمــدی، حســینی، شــعایی، عزیزی 

و پورخالــدی، مایســترهای ارکســتر 
»خواجــوی کرمانی« هســتند. اتفاقا در 
خاطرم هســت یکی از دوســتان گفته 
بود ارکســتر »خواجوی کرمانی« به دلیل 
نداشــتن بودجــه از نوازنــدگان بومی 
استفاده می کند و اگر بودجه داشتند  قطعا 
نوازندگان غیر بومی را به کار می گرفتند 
و تمام اعضا را از خارج از کرمان انتخاب 
می کردند. در پاسخ به چنین نظریه ای باید 
بگویم اتفاقا هــم بودجه کافی در اختیار 
داریم و هم اینکه روابط لازم برای دعوت 
ارکســترهای دیگر به شهر کرمان وجود 
دارد. اما در این میان سوالی پیش می آید. 
اینکه چرا ما باید ســرمایه و بودجه 
را از شهرمان خارج کنیم و جز یک شب 
یا نهایتا دو، ســه شب اجرا هیچ دستاورد 
دیگری نداشــته باشــیم؟ زمانــی که ما 
قابلیت هــا و امکانــات لازم را در کرمان 
داریم، می توانیم همان اتفاق را در شــهر 
خودمــان رقــم بزنیم، تا بــه این ترتیب 
پایه گذار اتفاقی مهم باشــیم و کرمان به 
عنوان یکی از شــهرها با ارکستری بسیار 

موفق، معرفی شود.
گفتیــد نود درصــد اعضای 
ارکســتر »خواجــوی کرمانــی« 
اهالــی بومی کرمان هســتند. ده 

درصد دیگر را چه کســانی تشکیل 
می دهند؟

آن ده درصــد نوازندگان به عنوان 
میهمان در گروه حضور خواهند داشــت 
و اعضای ثابت نیستند. به طور کلی ما در 
مورد برخی سازها در شهر کرمان نیاز به 
کار داریم؛ لــذا از آنجایی که نوازندگان 
چنیــن ســازهایی را در کرمان نداریم از 
نوازندگان دیگر شهرها به عنوان میهمان 

استفاده کرده ایم. 
البته اینگونه نیســت که بگوییم آن 
دوســتان صرفا به عنوان نوازنده میهمان 
به کرمان می آیند. مهمترین مسئله ای که 
در این زمینه وجود و دارد، مقوله آموزش 
است. یعنی دوســتان نوازنده میهمان که 
زحمت می کشــند و ســه جلسه، چهار 
یا پنج جلســه برای تمرینــات و اجرا به 
شــهرمان تشریف می آورند، باید در کنار 

تمرین و اجرا، تعلیم و تربیت نوازندگان 
بومی را در همان رشته های سازی به عهده 
بگیرند و آنها را آموزش دهند، که انشالله 
بتوانیــم در آینده ارکســتری کاملا بومی 

داشته باشیم.
آیا پیش تر بــا میرامیر میری 
همــکاری کرده بودیــد؟ از چند و 

چون آن تجربیات بگویید.
با آقای میری تجربه کنسرت نمایش 
»خسرو و شیرین« را دارم که سال گذشته 
در تــالار وحدت تهــران به روی صحنه 
رفت. این افتخار را داشــتم در ارکستر » 
میرآترا « که توسط ایشان رهبری می شود، 
ساز بزنم و در کنارشان باشم، اما آشنایمان 
حدودا به ســال 1395 باز می گردد. من 
از همان مقطع ایشــان را می شناسم و در 

خدمتشان بوده ام.
چه شــد که آقای وحید تاج را 
به عنوان خواننده ارکستر انتخاب 

کردید؟
درباره همکاری با آقای وحید تاج 
به عنوان خواننده نیــز باید بگویم، دلیل 
انتخاب ایشــان این بود که با دوســتان 
تصمیم گرفتیــم برای اجرای اول از یک 
خواننده در ســطح ملی اســتفاده کنیم و 
منظورمــان از این انتخاب خدایی نکرده 
این نبوده که در کرمــان خواننده خوب 

نداریم. 
این مطلب را از آن جهت می گویم 
که برخی دوستان دراینباره دچار سوتفاهم 
شــده بودند و انتخابمان را اینگونه تلقی 
کــرده بودنــد که ما در کرمــان خواننده 
نداریم! در پاســخ به این دسته از دوستان 
بایــد بگویم به هیچ وجــه و تحت هیچ 
شرایطی، چنین استنباطی درست نیست. 
همین الان در کنار ارکســتر، خوانندگان 
کرمانــی را داریم و زمانــی که آقای تاج 
با ما همراه هســتند و تمرین می کنند، این 
دوســتان نیز در تمرینات حضور دارند. 
همانطور که قبلا هم اعلام شده و از نامش 
پیداســت ما در این اجرا خواننده میهمان 

داریم که آقای وحید تاج هستند. 

قطعــا در اجراهــای بعدی مان از 
خوانندگان بسیار خوب و خوش صدای 
شهرمان استفاده می کنیم و به معرفی آنها 

خواهیم پرداخت.
برای ادامه فعالیت ارکســتر 
چــه  کرمانــی«  »خواجــوی 
برنامه هایی دارید و قرار اســت در 

آینده چه اتفاقاتی را رقم بزنید؟
تمــام برنامه ریزی هــای من به این 
صورت اســت که ارکســتر »خواجوی 
کرمانی« ماندگار باشد و به صورت مستمر 
به فعالیــت ادامه دهد و وجودش به یک 
اجرا ختم نشود؛ زیرا همانطور که همیشه 
می گویم اجرای کنسرت برای یک گروه 
یا ارکستر جزو اهداف کوتاه مدت است. 
به طور کلی، اجرا و برگزاری کنســرت 
هیچ گاه به معنای هدف بلند مدت یا میان 
مدت تعریف نمی شود. اهداف میان مدت 
و بلنــد مدت ما قطعا اجرا در شــهرهای 
دیگر و پرداختن به مقوله آموزش و در پی 
آن رشد موسیقی است. از طرفی، شخصا 
برنامه ام اینگونه است که اگر روزی من یا 
دیگر دوستانی که به عنوان مایستر حضور 
دارند، نباشــند ارکستر وجود داشته باشد 
و مســیرش را ادامه دهد؛ چرا که مطمئنم 
ماه به ماه و ســال به ســال، هرچه بیشتر 
پیش رویم، افراد جدیدتری به ارکســتر 
اضافه می شــوند و دوستانی دیگر از آن 
جدا خواهند شــد. در نهایت ارکســتر 
»خواجــوی کرمانی« مســیرش را ادامه 
می دهــد و کلا برنامه ریزی هــای ما بر 

همین اساس است.
برای اجرای کنسرت پیش رو 

چه مدت تمرین کرده اید؟
بــا همکاری و همیاری دوســتان، 
کمتــر از دو ماه و طی هشــت جلســه 
تمریــن، رپرتــوار مورد نظرمــان را به 
سرانجام رســانده ایم. این اتفاق گواهی 
اســت بر اینکه دوستان ما علاوه بر اینکه 
نوازندگان بسیار توانایی هستند، آمادگی 
لازم بــرای اجرا را طی مدت زمانی کوتاه 
کسب کرده اند. حال رپرتوار ما با نه قطعه 

بسته شده و آماده اجرا هستیم.
با وجود بیماری کرونا چگونه 
به با اعضای ارکســتر به صورت 
حضوری و گروهی تمرین کردید؟ 
طــی تمــام جلســات تمرینمان، 
هم خواننــده و هم اعضــای گروه کر، 
همچنیــن نوازندگانمــان، عــلاوه بر 
انجــام دســتورالعمل های بهداشــتی، 
فاصله گذاری هــا را نیز رعایت کرده اند. 
ضدعفونی و ایزوله ســازی محل تمرین 
نیز به صورت مرتب انجام شــده است. 
در واقع محلی را در اختیار ما گذاشته اند 
کــه طی دو ماه تمریــن هیچکس به جز 
اعضای ارکستر در آن رفت و آمد نداشته 
و هیچ وســیله ای جز وسائل اعضا در آن 
قرار نگرفته و بابت این اتفاقات خوب از 

شهرداری کرمان تشکر می کنم.
مکان برگزاری کنســرت طی 
اتفاقی کم ســابقه، کاروانســرای 
»گنجعلی خان« اســت و این اتفاق 
قطعــا به لحاظ میزانســن و فضا 
و جو اجر، بــرای مخاطب جالب و 
نو خواهــد بود. ایده اجرا در چنین 

مکانی چگونه شکل گرفت؟
از آنجایی که تصمیم بر این شد که 
کنســرت به صورت آنلاین پخش شود، 
پــس مخاطبان ما محدود به یک ســالن 
نخواهند بــود و قطعــا مخاطبان خیلی 
بیشــتری خواهیم داشت. به همین دلیل 
پیشــنهاد دادیم برنامــه در فضایی بکر و 
تاریخی برگزار شــود که با اجرایمان در 
کارونسرای »گنجعلی خان« موافقت شد. 
ایــن مکان تاریخی هم به لحاظ معماری 
و هم از نظر بصری یکی از بناهای بســیار 
زیبای کرمان محســوب می شود. این را 
هم بگویم کــه اجرای مان به کادر درمان 
استان کرمان و سراسر ایران که این روزها 
مدافعان سلامت هستند و روزگار خیلی 
ســختی را می گذرانند، تقدیم می شود. 
موضوع دیگر اینکه همه اعضای ارکستر 
به پاس قدردانی و تشکر از کادر درمان با 
ماسک روی  صحنه حاضر خواهند شد.

حسنی سعدی می گوید: در خاطرم هست یکی از دوستان گفته بود ارکستر »خواجوی کرمانی« به دلیل نداشتن بودجه از نوازندگان بومی
 استفاده می کند و اگر بودجه داشتند قطعا نوازندگان غیر بومی را به کار می گرفتند و تمام اعضا را از خارج از کرمان انتخاب می کردند. باید بگویم

 اتفاقا هم بودجه کافی در اختیار داریم و هم اینکه روابط لازم برای دعوت ارکسترهای دیگر به شهر کرمان وجود دارد.

اجرای کنسرت برای یک گروه یا 
ارکستر جزو اهداف کوتاه مدت است

سهیل حسنی سعدی )سرپرست ارکستر سازهای ملی »خواجوی کرمانی«(

گروه فرهنگ و هنر - دختر آفتاب 
و دیو ســیاه نوشته محمدحسین محمدی 
شــاعر و نویســنده افغانســتانی توسط 
انتشارات کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان برای کودکان بالای 7 سال منتشر 

شده است.
کانــون پرورش فکــری کودکان و 
نوجوانان که در سال 1344 پایه گذاری شد، 
گسترده ترین شبکه کتابخانه های کودکان 
و نوجوانــان را دارد و از برجســته ترین 

تولیدکنندگان کتاب کودک است. 
ایــن ســازمان عــلاوه بــر کتاب، 
محصولات فرهنگی دیگری مانند فیلم و 
سرگرمی های سازنده و موسیقی نیز برای 

کودکان تولید می کند.
درباره کتاب دختر آفتاب و دیو 

سیاه
این کتاب افســانه دختری به اســم 
آفتاب را روایت می کند که با دیو ســیاهی 
به جنگ می رود. دیو سیاهی سال ها است 
سرزمین دختر را در تاریکی فرو برده است.
خواندن کتــاب دختر آفتاب و 
دیو سیاه را به چه کسانی پیشنهاد 

می کنیم؟
همه کودکان بالای 7 سال علاقه مند 

به قصه خوانی.

گروه فرهنگ و هنر - خواننده آلبوم 
»دوباره عشــق« از هوادارانش خواست: با 
رعایت توصیه های بهداشتی کمک کنیم تا 
هر چه زودتر این روزهای سکوت و دوری 
تمام شــود و بار دیگر در کنــار هم دوباره 
از عشــق بخوانیم.حامد همایون خواننده 
موسیقی پاپ از هوادارانش به رعایت نکات 
و توصیه های بهداشتی،  ابراز خرسندی کرد 
که مردم جامعه نسبت به خطرات این بیماری 
آگاه تر از قبل شــده اند و به عنوان مثال این 
روزها کمتر کسی را بدون ماسک در خیابان 
ها و سایر اماکن مشاهده می کنیم. خواننده 
آلبوم دوباره عشق خاطر نشان کرد که شیوع 
کرونــا بر تمام وجوه زندگی مردم از جمله 
اقتصاد لطمه های سنگینی وارد کرده است و 
مشاغل هنری در این میان ضربات مهلکی را 
متحمل شده اند. اما می توان با امید و همت 
و در کنــار هم نجیره انتقــال این ویروس 

منحوس را قطع کرد و کرونا را شکست داد. 
امیــدورام این روزهای تلخ را هرچه زودتر 
پشت سر بگذاریم و دوباره عشق را بخوانیم.
آلبوم جدید در شــوق دیدار با 

هواداران
این خواننده پاپ در مورد فعالیت های 
هنری خود در این روزهای کرونایی گفت: 
با شــیوع این بیماری هرچند ســالن های 
موســیقی ســاکت و خلوت است و شوق 
دیدار با هوادارانم هر لحظه بیشــتر می شود 
امــا این ســکوت و دوری از صحنه مانع از 
فعالیت های هنری ما نشــده و در این مدت 
مشــغول تولید آلبوم موســیقی بودیم. این 
هنرمند افزود: بعد از کنســرت آمریکا قرار 
بود آلبومی را روانه بازار کنیم اما حس کردیم 
که هم مخاطبان ما و هم خود ما قدری دچار 
تغییر در ذائقه هنری و شنیداری شدیم. همین 
امر باعث شد با توجه به این تغییرات، آلبوم 

دیگــری را تولید کنیم و چند قطعه از آلبوم 
قبلی را هم به فهرست آهنگ های این آلبوم 
اضافه کنیم. امیدوارم که نسخه فیزیکی این 
آلبوم جدید با حمایت موسسه ترانه شرقی 
زمانی روانه بازار شــود که امکان برگزاری 
کنسرت و مراســم رونمایی وجود داشته 
باشــد. چون هیچ حسی برای یک هنرمند 
جایگزین احساس روی صحنه بودن و در 

مقابل هواداران اجرا کردن نخواهد شد.
کنســرت آنلاین؛ راهی برای 

عبور از بحران اقتصاد موسیقی
حامــد همایــون دربــاره برگزاری 
کنســرت آنلایــن در این شــرایط گفت: 
گروه ما بر حســب وظیفه در ایام نوروز و 
در روزهایــی که باید مخاطبان خود را به در 
خانه ماندن تشویق می کردیم و برای تلطیف 
روحیه مخاطبان خود کاری انجام می دادیم 
در تاریــخ هفتم فروردین اقدام به برگزاری 

کنسرت آنلاین کردیم.
امروز شرایط بگونه ای رقم خورده که 
معلوم نیست تعطیلی کنسرت ها و اجراهای 
زنده تا چه زمانی تداوم داشــته باشــد؛ این 
تعطیلــی اجراهای زنده ضررهای هنگفت 
مالی را برای بســیاری که کنسرت ها اصلی 
ترین محل درآمد و امرار معاش آنهاســت 
وارد کرده است که نوازندگان، صدابرداران، 
نورپردازان و عوامل اجرایی سالنها و بسیاری 

دیگر از جمله این افراد هستند. وی افزود: در 
چنین شرایطی شاید برگزاری کنسرت های 
آنلایــن غیر رایگان تنها راه حل عبور از این 
بحران اقتصادی باشد که گریبانگیر هنرمندان 

موسیقی شده است.
با چتر خیس تا کتاب گینس

حامد همایون، خواننده و آهنگســاز 
ایرانــی اســت. او با قطعه چتــر خیس به 
شهرت رسید. این قطعه با ۲۲ میلیون دانلود 
جزو بیشترین قطعات دانلود شده در ایران 
است. نخستین حضور همایون در تلویزیون 
در ویژه برنامه شب یلدای سال 1395 بود که 
او به طور زنده از برج میلاد برای ویژه برنامه 
شبکه پنج برنامه اجرا کرد. او همچنین اولین 
آلبوم رسمی خود به اســم دوباره عشق را  
۲3 دی 1395 منتشر کرد که پرفروش ترین 

آلبوم سال 1395 شد. 
حامد همایون در تور کنسرت آمریکا 
خود با فــروش 14 هزار بلیت در ســالن 
فــوروم لس آنجلس رکورد پرفروش ترین 
بلیت کنسرت خواننده  ایرانی در این کشور 
را از آن خود کرد. این رکورد پیشتر در دست 
محسن یگانه بود. این خواننده جوان موفق 
به برگزاری بیش از ۲۰۰ کنســرت در ۶ ماه 
شــده که همین امر باعث شد تا تهیه کننده 
ایــن خواننده برای ثبت این اتفاق در کتاب 

رکوردهای گینس اقدام کند.

گروه فرهنگ و هنــر -کتاب آقای 
هزارپا و کفاش نوشــته ســامگیس زندی 
توســط کانون پرورش فکــری کودکان و 
نوجوانان منتشر شده است.کانون پرورش 
فکری کــودکان و نوجوانان که در ســال 
1344 پایه گذاری شد، گسترده ترین شبکه 
کتابخانه های کــودکان و نوجوانان را دارد 
و از برجســته ترین تولیدکننــدگان کتاب 
کودک اســت. این سازمان علاوه بر کتاب، 
محصــولات فرهنگی دیگــری نیز برای 

کودکان تولید می کند.
دربــاره کتاب آقــای هزارپا و 

کفاش
این داستان ماجرای یک هزارپا است 

که به دنبال کفش می گردد اما کدام کفاشــی 
می تواند هــزار کفش برای آقــای هزارپا 
درســت کند؟ داســتان در دنیای حیوانات 
می گــذرد و کودک را بــا خودش به دنیای 

عجیب موجودات دیگر می برد.
خواندن کتاب آقــای هزارپا و 
کفاش را به چه کســانی پیشــنهاد 

می کنیم
کــودکان و نوجوانــان علاقه مند به 
ادبیات داستانی و والدینی که دوست دارند 
برای فرزندانشــان قصه بخوانند، مخاطبان 

اصلی این کتاب اند.

»آقای هزارپا و کفاش«»دختر آفتاب و دیو سیاه«
معرفی کتابمعرفی کتاب
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از آنجایی که تصمیم بر این شــد که کنسرت به صورت آنلاین 
پخش شــود، پس مخاطبان ما محدود به یک ســالن نخواهند 
بــود و قطعــا مخاطبان خیلی بیشــتری خواهیم داشــت. به 
همین دلیل پیشــنهاد دادیم برنامــه در فضایی بکر و تاریخی 
برگزار شــود که با اجرایمان در کارونســرای »گنجعلی خان« 
موافقت شــد. این مکان تاریخی هم به لحــاظ معماری و هم از 
نظــر بصری یکی از بناهای بســیار زیبای کرمان محســوب 
می شــود. این را هم بگویم که اجرای مان به کادر درمان اســتان 
کرمان و سراســر ایران که این روزها مدافعان سلامت هستند 
و روزگار خیلی سختی را می گذرانند، تقدیم می شود. موضوع 
دیگــر اینکه همه اعضای ارکســتر به پاس قدردانی و تشــکر 
از کادر درمــان با ماســک روی  صحنه حاضر خواهند شــد.
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